
Protokół Nr III/06
z obrad III sesji Rady  Miejskiej w Miliczu w dniu 15 grudnia 2006 r.

 Obrady  rozpoczęły  się  o  godz.  14,00,  obradom  przewodniczyła  Przewodnicząca  Rady 
Miejskiej  w  Miliczu  Halina  Smolińska.  W  obradach  uczestniczyło  20  radnych, 
Przewodnicząca Rady stwierdziła quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne decyzje.
                                      ( lista obecności – zał. nr 1)

Przewodnicząca  Rady powitała  przybyłych  na  sesję  panie  radne  i  panów radnych,   pana 
Burmistrza,  kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego,  sołtysów  i   wszystkich,  którzy 
przybyli na sesję.

 Przystępując do realizacji  punktu 1 ppkt 2 –  rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany 
porządku obrad – Przewodnicząca  Rady poinformowała, że nie wpłynęły żadne wnioski o 
zmianę porządku obrad, wobec tego Rada obradować będzie według porządku obrad, który 
został radnym dostarczony  i podany do publicznej wiadomości.

( zawiadomienie i porządek obrad – zał. nr 2)
W punkcie 2 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji –  Przewodnicząca 
Rady przypomniała o obowiązującym trybie przyjmowania protokołu, przypomniała także, że 
protokół Nr II/06 z obrad sesji Rady Miejskiej w Miliczu w dniu 5 grudnia 2006 r. był do 
wglądu na stanowisku ds. Obsługi  Rady
Zwróciła się do Rady z   zapytaniem – czy są zastrzeżenia  lub poprawki do protokołu
Nr II/06  ?   Zastrzeżeń  i  poprawek nie  zgłoszono.  Przewodnicząca   Rady stwierdziła,  że 
protokół został przyjęty.

Przystępując do realizacji  punktu 3 porządku obrad –  Informacja Burmistrza o sytuacji 
bieżącej Gminy i realizacji  uchwał – Przewodnicząca Rady Halina Smolińska poprosiła 
Burmistrza Gminy Damiana Stachowiaka o przedłożenie informacji.

Burmistrz Damian  Stachowiak  zapoznał Radę z bieżącymi  sprawami Gminy jakie  miały 
miejsce w okresie od 5 do 14 grudnia br.

(pisemna informacja – zał. nr 3 )

Pytań do Burmistrza w sprawie przedłożonej informacji  nie  zgłoszono w związku z tym 
Przewodnicząca Rady zarządziła  przejście do realizacji następnego punktu porządku obrad - 
4.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  obsadzenia  mandatu  radnego.  Przewodnicząca  Rady 
Halina  Smolińska  poinformowała,  że   mandat  radnego  przysługuje  p.  Andrzejowi 
Stanisławowi Słowińskiemu jako kolejnemu z listy nr 20 – Komitetu Wyborczego BIM –
MWS w okręgu  wyborczym nr 4.
Pytań do projektu uchwały nie zgłoszono, Przewodnicząca  Rady zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały. Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie – 20 głosów za.

Uchwała Nr III/5/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 15 grudnia 2006 r.

w sprawie obsadzenia mandatu radnego
( zał. nr  4)



Przewodnicząca Rady  poinformowała, że objęcie obowiązków radnego następuje z chwilą 
złożenia ślubowania wobec Rady w związku z tym poprosiła radnego Andrzeja Słowińskiego 
o złożenie ślubowania.

Radny Andrzej Słowiński odczytał rotę ślubowania :

„Wierny Konstytucji  i  prawu Rzeczypospolitej  Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy 
i jej mieszkańców”   i dodał zdanie „ Tak mi dopomóż Bóg”.

Przewodnicząca Rady w imieniu Rady złożyła gratulacje  nowemu radnemu i przekazując Mu 
pakiet  dokumentów,  które  są  przedmiotem  rozpatrzenia  Rady   w  dniu  dzisiejszym  oraz 
prezent w postaci kalendarza z wademekum radnego. Poprosiła radnego o zajęcie miejsca 
wśród radnych i włączenia się do pracy Rady. 

W punkcie 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał w sprawie:

1) stawek podatku  od nieruchomości  na  obszarze  Gminy Milicz  w roku  2007 – 
Przewodnicząca  Rady  poprosiła   p.  Burmistrza  o  wprowadzenia  do  zagadnienia 
projektów uchwał podatkowych,

Burmistrz  Damian   Stachowiak  powiedział,  iż  w  pakiecie  4  uchwał  podatkowych 
skierowanych do Rady  Miejskiej :
- w sprawie stawek podatku od nieruchomości na obszarze Gminy Milicz w 2007 roku,
- w sprawie stawek podatku od posiadania psów,
- w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych,
- w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów podatkowych, 

zaproponował   obniżenie  stawek  podatku  o  5  %   w  stosunku  do  stawek  podatków 
obowiązujących w roku poprzednim. Proponowane obniżenie  będzie miało skutek finansowy 
szacowany na ok. 326  tys. zł, które pozostaną do dyspozycji mieszkańców. Większość tych 
środków trafi na lokalny rynek  zwiększając nieco obroty i zyski firm, firmy te zaś zapłacą 
większe podatki PIT i CIT  i część z tego trafi do budżetu Gminy. W dłuższej perspektywie 
czasu obniżenie stawek podatku nie musi wcale oznaczać obniżenia wpływów do  gminnej 
kasy,  gdyż   mieszkańcy mając  niższą  stawkę podatków chętniej  i  uczciwiej  ją   zapłacą. 
Zapowiedział  iż  wybiórczo  będzie  dokonane   zlustrowanie  składanych  oświadczeń,  na 
podstawie których naliczane są podatki i dokonanie ich urealnienia.
Wyraził   nadzieję,  że  ruch w sprawie obniżenia  stawek podatku  w perspektywie kilku , 
kilkunastu miesięcy spowoduje realny wzrost wpływów podatkowych. Stawki podatków w tej 
Gminie,  gdyby  pozostawić  je  bez  zmian,  mieszczą  się  w  górnej  strefie  dopuszczalnych 
stawek. Wyjątkiem jest stawka podatku od nieruchomości – grunty pozostałe, gdyż stanowi 
44,12 % kwoty maksymalnej.  Po zaproponowanej obniżce stawek sytuacja nie zmieni się 
zasadniczo, bowiem stawki podatku dalej będą  się mieścić w górnej strefie dopuszczalnych 
w 2007 r. stawek tj. od 82,46 % do 87,95 %.. Większość mieszkańców tej Gminy nie należy 
do  osób  zamożnych,  przedkładana  propozycja  obniżenia  stawek  podatku  idzie  w  stronę 
niewielkiego,  ale  odczuwalnego  obniżenia  obciążeń  i  pozostawienia  w   kieszeniach 
mieszkańców nieco większych środków finansowych.
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Stanowisko Komisji Budżetowej  w sprawie stawek podatku od nieruchomości przedstawił 
Przewodniczący Komisji Robert Szlachetka,  poinformował iż Komisja rozpatrywała wniosek 
radnego Edmunda Bienkiewicza, który wnioskował o obniżenie stawki podatku zapisanej w § 
1 p.2  do kwoty 15,00 zł.  i w pkt. 7 ppkt a  do kwoty 0,50 zł.
Wynik  głosowania  nad  wnioskiem  był  następujący:  glosy  za  -  7,  przeciw  –  2  i  reszta 
członków  Komisji  wstrzymała  się  od  głosu.  W  związku  z  tym   Komisja  wnioskuje  o 
uwzględnienie  zaproponowanych zmian.

Przewodnicząca  Rady  Halina  Smolińska  poinformowała,  że  na  prośbę  Przewodniczącego 
Komisji ds Społecznych prowadziła posiedzenie tej Komisji i Komisja opowiedziała się za 
stawkami podatku wniesionymi przez Burmistrza.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Leśnictwa Ochrony Środowiska o  Obszarów Wiejskich 
Stanisław Kuśnierz  poinformował,  że  projekt  uchwały  nie  był  przedmiotem opiniowania 
Komisji.

Przewodnicząca   Rady  Halina  Smolińska  poprosiła  Burmistrza  Damiana  Stachowiaka  o 
ustosunkowanie się do wniosku zgłoszonego przez Komisję Budżetową.

Burmistrz Damian Stachowiak oświadczył, że podtrzymuje swój projekt uchwały, uważa iż 
dalsze obniżanie stawek podatku jest niebezpieczne  dla budżetu.  Skierował prośbę do  Rady, 
aby  nie obniżać stawek podatku.

Przewodnicząca Rady Halina Smolińska zarządziła głosowanie nad poprawkami zgłoszonymi 
przez Komisję Budżetową:

w §  1 p2 obniżyć stawkę  podatku z 15,87 zł do 15,00 zł
i w pkt. 7 z 0,57 zł. do 0,50 zł.

Wynik głosowania nad  wnioskiem:
głosowało 21 radnych, za przyjęciem wniosku oddano 7 głosów, głosy przeciw – 12 i 
wstrzymujące się – 2.  
Przewodnicząca  Rady  stwierdziła,  że  wniosek  Komisji  został  odrzucony  i  zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Wynik  głosowania:   głosowało  21  radnych,  z  tego  głosy  za  –  13,  przeciw  –  3  i 
wstrzymujące się – 5.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła uchwałę .

Uchwała Nr  III / 6 / 06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 15 grudnia 2006 r.

w sprawie stawek podatku od nieruchomości na obszarze Gminy Milicz w roku 2007

( zał. nr  5 )

2) stawek podatku od środków transportowych na obszarze Gminy Milicz w 2007 
roku,
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Przewodniczący  Komisji Budżetowej Robert Szlachetka poinformował, że Komisja przyjęła 
zgłoszony projekt uchwały jednogłośnie, bez uwag.

Przewodnicząca  Rady  poinformowała,  że  Komisja  ds.  Społecznych  także  jednogłośnie 
przyjęła zgłoszony przez Burmistrza projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Leśnictwa Ochrony Środowiska o Obszarów Wiejskich 
poinformował, że Komisja nie zajmowała się tym projektem uchwały.

Radny Edmund Bienkiewicz prosił, aby nie odczytywać tekstu projektu uchwały z uwagi na 
jego obszerność.

Przewodnicząca Rady powiedziała, iż z taką propozycją zamierzała zwrócić się do Rady.  

Radny  Arkadiusz  Korol  zauważył,  iż  w  przedłożonym  projekcie  uchwały  nie  do  końca 
zastosowane  jest  obniżenie  stawek  podatku  o  5%.  Obniżenie  dotyczy  tylko  pojazdów 
nowszych,  starsze ponad 10 letnie nie mają zastosowanego obniżenia stawki.
Zastanawiał się,  czy to nie jest  z powodu  zwiększonego zanieczyszczenia  emitowanego 
przez starsze pojazdy.

Skarbnik Tadeusz Ciesielski  twierdził, że pomniejszenie stawek podatku było po wszystkich 
stronach  i radny chyba ma jakieś inne dane, zobowiązał się to z radnym wyjaśnić po sesji.

Przewodnicząca Rady  zarządziła głosowanie nad przyjęciem uchwały.
Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie – 21 głosów za.

Uchwała Nr III/ 7 / 06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 15 grudnia 2006 r.

w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych na obszarze Gminy 
Milicz w 2007 r.

( zał. nr  6)

3) stawek podatku od posiadania psów

     
   Burmistrz  Damian Stachowiak zgłosił  autopoprawkę do projektu uchwały  (na wniosek 
wszystkich komisji Rady),) polegającą na obniżeniu stawki podatku  do 20 zł od 1 psa ( § 1 
uchwały).

Innych  głosów  w  dyskusji  nie  było.  Przewodnicząca  Rady   zarządziła  głosowanie  nad 
przyjęciem uchwały. Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie – 21 głosów za.

Uchwała Nr III/ 8 / 06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia  15 grudnia  2006 r.

w sprawie podatku od posiadania psów
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( zał. nr 7)
4) obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego 

Uwag do przedłożonego projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady zarządziła 
głosowanie nad przyjęciem uchwały. Rada uchwałę przyjęła jednogłośnie.

Uchwała Nr III/ 9/06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia  15 grudnia 2006 r.

w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego
( zał. nr 8) 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że wyczerpany został punkt dotyczący uchwalania stawek 
podatku.  Przystąpiono do realizacji punktu 7 porządku obrad -  Podjęcie uchwały w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza.

Burmistrz Gminy Damian Stachowiak  poprosił o możliwość opuszczenia sali obrad na czas 
rozpatrywania przez Radę tego punktu porządku obrad. Następnie opuścił salę obrad.

Przewodnicząca  Rady   Halina  Smolińska  poinformowała,  że  projekt  uchwały  w  sprawie 
wynagrodzenia Burmistrza przedstawia Radzie  Przewodniczący Rady i projekt taki został 
przygotowany  i  skierowany  do  Rady.  Następnie  poprosiła   o  przedstawienie   stanowisk 
komisji Rady.

Przewodniczący  Komisji Budżetowej  Robert Szlachetka  poinformował, że na posiedzeniu 
Komisji  był  zgłoszony  wniosek  o  zmianę  składników  wynagrodzenia,  jednakże  Komisja 
głosowała  projekt  uchwały  zgłoszony przez  Przewodniczącą  Rady  i  projekt  ten  uzyskał 
opinię pozytywną.

Poinformowano, że Komisja ds. Społecznych pozytywnie zaopiniowała przedłożony  projekt 
uchwały.

Radny Stanisław Kuśnierz poinformował,  że zgłaszał na posiedzeniu Komisji  Budżetowej 
wniosek formalny, który nie był do końca sprecyzowany, a zmierzał w kierunku obniżenia 
proponowanych  stawek  wynagrodzenia. Oświadczył, że jest  za tym, aby Jego Burmistrz 
zarabiał godnie ( o dotychczasowych Burmistrzach tej Gminy nie mógł tak  powiedzieć –„ mój  
Burmistrz”).
W uzasadnieniu swojego stanowiska podał:
1) obecny Burmistrz swoją funkcję sprawuje bardzo krótko i nie wykazał się jeszcze w 
    działalności,
2) nic nie stoi na przeszkodzie, aby za jakiś czas wystąpić o podwyżkę,
3) uczciwość nakazuje, aby z takim wnioskiem wystąpić.
Z posiadanych informacji wie, że Burmistrz będzie miał dwóch zastępców  i to także  należy 
mieć na uwadze określając wynagrodzenie. Następnie sprecyzował wniosek co do projektu 
uchwały:

„ W §  1
   Obniżyć wynagrodzenie zasadnicze z proponowanej kwoty 4500 zł do  4000 zł i w związku 
z tym zmienią się pozostałe składniki wynagrodzenia:
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- dodatek za wieloletnia pracę z kwoty 540 zł.  wynosić będzie 480 zł.
- dodatek specjalny  z kwoty 1180 zł. należy obniżyć do 1080 zł.”

Wiceprzewodniczący  Rady  Adam  Jaskulski  odnosząc  się  do  wniosku  zgłoszonego  przez 
radnego Kuśnierza pytał – co są za argumenty  : „ za młody wiek”,  „za krótko pracuje”.
Oświadczył, iż ten Burmistrz już na tej sesji realizuje przedłożony program – dokonano na 
Jego  wniosek  obniżenie  stawek  podatku.   Pytał  –  kto  tak  szybko  wchodzi  z  realizacją 
programu?

Przewodnicząca  Rady  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  zgłoszonym  przez  radnego 
Stanisława Kuśnierza dotyczącego  zmiany § 1 projektu uchwały tj:

„  1) wynagrodzenie zasadnicze 4.000 zł,
    3) dodatek za wieloletnią pracę – 480 zł,
    4)  dodatek specjalny – 1.080 zł.”

Wynik głosowania nad wnioskiem: głosowało  21 radnych,  głosy za – 2, przeciw – 11 i 
wstrzymujące się – 8.

Przewodnicząca  Rady stwierdziła, że wniosek został odrzucony i zarządziła głosowanie nad 
przyjęciem uchwały.
Wynik  głosowania  :  głosowało  21  radnych,  z  tego  głosy  za  –  12,  przeciw  –  2  i 
wstrzymujące się – 7.

Przewodnicząca  Rady  stwierdziła,  że  Rada  uchwałę  przyjęła.  Przewodnicząca  Rady 
poinformowała Radę, że  z początkiem przyszłego  roku Rada będzie zobligowana zmienić 
wynagrodzenie  Burmistrza  w  części  dotyczącej  wysługi   lat,  gdyż  Burmistrz  dostarczy 
świadectwo pracy i w związku z tym nastąpi zmiana w dodatku za wieloletnią pracę.

Uchwała Nr III / 10 / 06
Rady Miejskiej w Miliczu
z dnia 15 grudnia 2006 r.

w sprawie ustalenia  wynagrodzenia Burmistrza Gminy Milicz

( zał. nr 9)

W punkcie 8 porządku obrad  – Podjęcie uchwały w sprawie dokonywania czynności  z 
zakresu  prawa  pracy  przez  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  w  Miliczu  wobec 
Burmistrza –  Przewodnicząca   Rady  wyjaśniła,  że  chodzi  o  akceptację  czynności 
wynikających z zakresu prawa,  z  upoważnienia  wyłączone jest  ustalenie  wynagrodzenia i 
jego zmiana, bowiem  ta kompetencja należy tylko do Rady.

Pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Rada  uchwałę przyjęła jednogłośnie.-  21 
głosów za.

Uchwała Nr III/ 11 / 06
Rady Miejskiej w Miliczu
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z dnia 15 grudnia 2006 r.
w sprawie dokonywania czynności z zakresu prawa pracy przez Przewodniczącego Rady 
Miejskiej w Miliczu wobec Burmistrza

( zał. nr  10)

W punkcie 9 porządku obrad – Interpelacje i zapytania – Przewodnicząca  Rady 
poinformowała, że w okresie między sesjami nie wpłynęły żadne interpelacje. Zapytań także 
nie zgłoszono w związku z tym  przystąpiono do realizacji punktu 10. Komunikaty i wolne 
wnioski.

Burmistrz  Damian  Stachowiak  odniósł  się  do  wniosków,  które  zostały  zgłoszone  na 
posiedzeniach komisji Rady:

1) radny Tadeusz Hupało pytał o sposób kontaktu  radnych z Burmistrzem -
oświadczył,  iż  podtrzymuje  dotychczasowy  sposób  kontaktów  tj.  dostępność   w 
zasadzie w każdym czasie,  gdy Burmistrz jest obecny i nie przyjmuje petentów,

2) zapytanie w sprawie drogi Kaszowo – Postolin – pytanie od radnego Szlachetki -
wyjaśnił,  że  droga ta  nie  została wykonana z  najlepszą sztuką,  stwierdzono liczne 
braki, które zostaną usunięte przez  wykonawcę w ramach gwarancji.

        Przewodnicząca Rady  poinformowała, że Rada winna powołać Komisję Rewizyjną, 
która jest komisja stałą  i  obowiązkową. Obowiązek powołania Komisji wynika wprost z 
ustawy o samorządzie gminnym. Komisja ma za zadanie kontrolować działalność burmistrza, 
gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek pomocniczych.
W skład komisji wchodzą radni, przedstawiciele wszystkich klubów. Do składu komisji nie 
mogą być powołani : przewodniczący rady i wiceprzewodniczący rady – wykluczenie wprost 
z ustawy.
      Regulacja statutowa dotycząca Komisji Rewizyjnej zawarta jest rozdziale 5. W statucie 
ustalony jest 30 dniowy termin  do powołania komisji licząc od daty sesji inauguracyjnej. Jest 
to termin instrukcyjny i jego przekroczenie nie pozbawia Rady ustalenia składu Komisji w 
terminie  późniejszym.  Z  uwagi  na  obowiązek  zagwarantowania  w  składzie  Komisji 
Rewizyjnej  przedstawicieli  wszystkich  klubów  radnych,  prosi  się  o  rejestrację  klubów  i 
zgłaszanie kandydatów do Komisji Rewizyjnej.
Poinformowała  także  radnych  o  zaproszeniu  na  sesje  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w 
Miliczu w dniu 21 grudnia br oraz o życzeniach świątecznych jakie wpłynęły  do Rady. 
Złożyła wszystkim obecnym  jak i ich rodzinom, najlepsze życzenia z okazji zbliżających się 
Świąt Bożego Narodzenia.
Poinformowała także o zaplanowanej na 28 grudnia br. sesji Rady Miejskiej.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad III sesji Rady  Miejskiej Przewodnicząca Rady 
Halina Smolińska podziękowała wszystkim za udział w sesji i zamknęła obrady III sesji Rady 
Miejskiej w Miliczu. Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 14,45.

Protokółowała                                                                           Przewodnicząca Rady

Halina Kusch                                                                               Halina Smolińska 
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